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Protokół nr 2 
 

II Posiedzenie w dniu 17 czerwca 2024 roku 

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków. 

 

Obecni: 

1. Maciej Kubik 

2. Joanna Marut  

3. Paweł Albrycht  

4. Danuta Bober  

5. Stanisław Rzemień 

6. Maria Wiącek 

Tematyka posiedzenia: 

1. Analiza arkuszy organizacyjnych szkół, wypracowanie opinii na temat funkcjonowania 

placówek. 

2. Analiza wydatków przeznaczonych na punkty przedszkolne, przedszkola, 

stowarzyszenia – w ramach działań oświatowych. 

 

Posiedzenie rozpoczął przewodniczący Komisji Społecznej – Maciej Kubik, powitał 

wszystkich zebranych.  

Analiza arkuszy organizacyjnych szkół, wypracowanie opinii na temat funkcjonowania 

placówek. 

Arkusze organizacyjne szkół z terenu gminy Niwiska na rok szkolny 2024/2025 (według 

stanu na dzień 30.04.2024 r.) zostały omówione przez dyrektorów placówek i wójta gminy 

Elżbietę Wróbel. Zawarte w nich dane przedstawiają się następująco: 

Szkoła Podstawowa w Hucisku: 

- liczba uczniów ogółem: 32 

- liczba uczniów w zerówce: 10 

- liczba godzin ogółem: 147 

- liczba godzin łączonych: 43 

- liczba godzin ponadwymiarowych: 4 

- liczba nauczycieli w osobach: 17 



- brak klasy II i klasy VII 

Szkoła Podstawowa w Przyłęku: 

- liczba uczniów ogółem: 74 

- liczba uczniów w zerówce: 8 

- liczba godzin ogółem: 225,5 

- liczba godzin łączonych: 53 

- liczba godzin ponadwymiarowych: 6 

- liczba nauczycieli w osobach: 23 

Szkoła Podstawowa w Kosowach: 

- liczba uczniów ogółem: 27 

- liczba uczniów w zerówce: 8 

- liczba godzin ogółem: 135 

- liczba godzin łączonych: 43,5 

- liczba godzin ponadwymiarowych: 1 

- liczba nauczycieli w osobach: 14 

- brak klasy I, klasy VI i klasy VIII 

Szkoła Podstawowa w Trześni: 

- liczba uczniów ogółem: 75 

- liczba uczniów w zerówce: 10 

- liczba godzin ogółem: 223 

- liczba godzin łączonych: 43 

- liczba godzin ponadwymiarowych: 4 

- liczba nauczycieli w osobach: 21 

Szkoła Podstawowa w Niwiskach: 

- liczba uczniów ogółem: 131 

- liczba uczniów w zerówce: 20 

- liczba godzin ogółem: 289,5 

- liczba godzin łączonych: 9 

- liczba godzin ponadwymiarowych: 10 

- liczba nauczycieli w osobach: 25 

Szkoła Podstawowa w Siedlance: 

- liczba uczniów ogółem: 121 

- liczba uczniów w zerówce: 22 

- liczba godzin ogółem: 283 



- liczba godzin łączonych: 19,5 

- liczba godzin ponadwymiarowych: 9 

- liczba nauczycieli w osobach: 25 

Szkoła Podstawowa w Hucinie: 

- liczba uczniów ogółem: 81 

- liczba uczniów w zerówce: 19 

- liczba godzin ogółem: 343 (w tym dyrektorskie) 

- liczba godzin łączonych: 33 

- liczba godzin ponadwymiarowych: 0 

- liczba nauczycieli w osobach: 20 

Arkusze organizacyjne wszystkich szkół zostały zaopiniowane negatywnie przez 

Kuratorium Oświaty w Rzeszowie, m.in. przez to, że nie uwzględniono w nich zajęć 

świetlicowych (te prowadzone są przez świetlice wiejskie), a także z powodu łączenia zajęć. 

Dyrektorzy szkół podsumowali, że dużym wyzwaniem jest zarówno dostosowanie 

funkcjonowania szkoły do ciągłych zmian wprowadzanych przez Ministerstwo jak i np. 

ułożenie planu lekcji, w taki sposób, aby nauczyciele pracujący w kilku placówkach mieli czas 

na dojazdy do nich, czy znalezienie nauczyciela, który chciałby pracować w małym wymiarze 

czasu pracy. 

Członkowie Komisji dyskutowali na temat łączenia zajęć w szkołach, uważają, że kluczowe 

przedmioty takie jak język polski, matematyka czy język obcy nie powinny być łączone, to 

samo tyczy się zajęć w klasach 1-3.  

Komisja zwróciła też uwagę na coraz mniejszą ilości uczniów w szkołach. Jest to problem, 

który z roku na rok będzie coraz większy, ponieważ rodzi się coraz mnie dzieci. Należy się 

zastanowić, jak tą sytuację rozwiązać. Według przewodniczącego Komisji Macieja Kubika 

opracowanie arkuszy organizacyjnych na kolejne lata, przy tak małej liczbie uczniów  

w niektórych szkołach będzie nie do zrealizowania. Tego samego zdania jest też radna Maria 

Wiącek i radny Paweł Albrycht. Wójt Elżbieta Wróbel dodała, że arkusze organizacyjne szkół 

są corocznie opracowywane, ale należy zadać pytanie, czy „z plusem” dla edukacji. Do 

ewentualnych zmian w systemie oświaty na terenie gminy musi dojrzeć społeczeństwo. 

Kontynuując temat radny Maciej Kubik powiedział, że należy uświadamiać społeczeństwo, że 

nauka w klasach dwu, trzy, czy czteroosobowych oraz łączenie zajęć nie przynosi korzyści dla 

ucznia. 

 Następnie głos zabrała radna Maria Wiącek, mówiąc, że zajęcia świetlicowe powinny być 

prowadzone przez osoby z przygotowaniem pedagogicznym. Taką samą opinię w tej kwestii 



ma radny Maciej Kubik. Dyrektor SP w Kosowach Izabela Warunek wyjaśniła, że nie ma 

możliwości, aby nauczyciele pracujący w szkole prowadzili także zajęcia świetlicowe, ze 

względu na to, że pracują w kilku placówkach i muszą mieć czas na dojazdy.  

Radny Paweł Albrycht pytał jakie, zdaniem dyrektorów, są perspektywy funkcjonowania 

szkół w kolejnych latach. Dyrektorzy uznali, że ciężko jest to określić, uwarunkowane jest to 

przede wszystkich ilością uczniów.  

Kolejną kwestią jaka została poruszona podczas posiedzenia Komisji była zmiana 

współczesnej edukacji związana z postrzeganiem funkcji szkoły oraz interakcji między 

nauczycielem i uczniem. Radna Maria Wiącek zapytała, jak dyrektorzy szkół oceniają 

efektywność pracy uczniów. Zadała też pytanie o kwestię współpracy z rodzicami. Dyrektorzy 

szkół ocenili, że wśród uczniów nie ma chęci do pracy. Natomiast jeśli chodzi o współpracę  

z rodzicami to nie można generalizować, przypadki są różne, jedni rodzice są bardziej 

zaangażowani w życie szkoły, inni mniej. 

Wójt Elżbieta Wróbel przedstawiła pomysł utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy, aby 

włączyć młodzież w życie gminy, zainteresować ją zasadami działania samorządu gminnego, 

ale też zwiększyć zrozumienie ich potrzeb i problemów. Radny Paweł Albrycht uważa, że być 

może dobrą inicjatywą byłoby włączenie w działalność szkół stowarzyszeń, aby zaktywizować 

młodzież i zwiększyć ich zaangażowanie. 

 

Analiza wydatków przeznaczonych na punkty przedszkolne, przedszkola, stowarzyszenia –  

w ramach działań oświatowych. 

Tematykę omówiła wójt gminy Elżbieta Wróbel. Na terenie gminy funkcjonuje 6 punktów 

przedszkolnych: 5 prowadzonych przez Stowarzyszenie Kół Gospodyń Wiejskich Gminy 

Niwiska (w Niwiskach, Przyłęku, Kosowach, Siedlance i Trześni) i 1 prowadzony przez 

Stowarzyszenie Wieś Przyjazna Dzieciom (w Hucinie) oraz żłobek również prowadzony przez 

Stowarzyszenie Kół Gospodyń Wiejskich Gminy Niwiska. 

 W maju ilość dzieci w poszczególnych placówkach, przedstawiała się następująco: 

- żłobek Siedlanka – 13 dzieci; 

- PP Trześń – 23 dzieci; 

- PP Siedlanka – 23 dzieci; 

- PP Przyłęk – 11 dzieci; 

- PP Kosowy – 25 dzieci; 

- PP Niwiska – 24 dzieci; 

- PP Hucina – 20 dzieci; 



- oddział zerowy w SP Hucina – 21 dzieci; 

- SP Hucina – 52 dzieci. 

Dotacja przekazana z budżetu gminy, za okres styczeń – maj, wynosi: 

- żłobek Siedlanka – 31 000,00 zł (plan: 70 200,00 zł); 

- PP Trześń, Siedlanka, Przyłęk, Kosowy, Niwiska (łącznie) – 427 764,55 zł (plan: 827 800,00 

zł); 

- SP Hucina – 505 436,24 zł (plan: 1 559 360,00 zł); 

- oddział zerowy w SP Hucina – 109 536,84 zł (plan: 350 920,00 zł); 

- PP Hucina – 80 070,63 zł (plan: 191 400,00 zł). 

Na podstawie przedstawionych danych, członkowie Komisji zauważyli że punkt 

przedszkolny w Przyłęku, ze względu na małą liczbę uczęszczających do niego dzieci 

funkcjonuje kosztem innych placówek prowadzonych przez Stowarzyszenie Kół Gospodyń 

Wiejskich Gminy Niwiska. Wójt Elżbieta Wróbel dodała, że aby działalność PP w Przyłęku się 

bilansowała, musiałoby do niego uczęszczać co najmniej 18 dzieci. Na ten moment planuje się 

ograniczenie zatrudnienia w tej placówce, jak i w żłobku w Siedlance. W przypadku żłobka, 

aby jego działalność się bilansowała, potrzeba co najmniej 16 dzieci. 

Radni dyskutowali też o kwotach dotacji przekazywanych za dzieci z terenu naszej gminy 

uczęszczające do przedszkoli na terenie gminy Kolbuszowa i Mielec. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokołowała 

   Kinga Saj 

 

    Przewodniczący Komisji Społecznej 

  Maciej Kubik 


